
   
 

1 
 

Belgian Disability Forum vzw (BDF) 

Algemene Vergadering van 11/03/2021 

Ontwerp van verslag, goed te keuren door de AV 

van 2022 

Aanwezig  

 

DE SMET Emilie ALTEO vzw 

LONOBILE Gaetano ALTEO vzw 

LEMAUR Vincent ALTEO vzw 

ANTOINE Daniel ALTEO vzw 

DE SMET Emilie ALTEO vzw 

TREMOUROUX  Marc ALTEO vzw 

DABEUX Thomas INCLUSIE vzw  

MARLIERE  Gisèle  ASPH vzw 

PAULUS Maï ASPH vzw 

DESCHEPPER  Mélanie  ASPH vzw 

GYSELINCK Pierre KVG vzw 

BORRE Ingrid KVG vzw 

SIDAROW Jelle KVG vzw 

VAN DE WIEL Lien KVG vzw 

MENKE Thibauld Les Briques du GAMP 

YALCIN Melis VFG 

DEMARTIN Stephanie Federale liefdadigheidsinstelling Vrienden van de Blinden 

STEVENS  Helga Doof Vlaanderen  

THIEREN Marilou CAWaB 

ENGELEN Marieken NVSM - Solidaris 

Volmachten  

 

MAGIS Michel BRAILLELIGA Aan ASPH 

JACQUINET Serge LCM-ANMC À AltéO 
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Verontschuldigd  

  

MESSAOUDI  Ouiam ASPH 

COOLS Manon ASPH 

LONOBILE Gaetano ALTEO 

TREMOUROUX  Marc ALTEO 

BURNOTTE Jocelyne AP³ 

HARMEL Justine AP³ 

BOURDEAUDUCQ Christine AP³ 

ANGILLIS Victor 
Nationale Belgische Multiple Sclerose Liga vzw - Ligue 
Nationale Belge de la Sclérose en Plaques 

TIHON-DECOKELE Christiane 
Nationale Belgische Multiple Sclerose Liga vzw - Ligue 
Nationale Belge de la Sclérose en Plaques 

BORRE Ingrid KVG vzw 

KEMPEN  Marc KVG vzw 

WILLEKENS Sophie KVG vzw 

VAN BAEL  Lief KVG vzw 

VERMEEREN  Henk KVG vzw 

DEGRYSE Elisabeth LCM-ANMC 

DEROITTE  Elise LCM-ANMC 

DUBOIS  Marc LCM-ANMC 

HELLEMANS  Bertout LCM-ANMC 

JACQUINET Serge LCM-ANMC 

JADIN  Noémie LCM-ANMC 

JANSSENS  Iris LCM-ANMC 

TOURNE Johan  LCM-ANMC 

VAN DE WAEL Martine  LCM-ANMC 

VAN KETS  Katrien LCM-ANMC 

BAYENS Ann LCM-ANMC 

BALATE Eric Federale liefdadigheidsinstelling Vrienden van de Blinden 

ENGELEN Marieken UNMS/NVMS 

DESCHAMEN Yvan UNMS/NVMS 

WILMET Eric UNMS/NVMS 

VAN DE EEDE Veerle VFG 

Afwezig  

 

FINDERS-BINJE Patrick AHVH vzw-vzw 

DE SMET Herman AHVH vzw-vzw 

VERHAEGEN Patrick ALTEO vzw 

RUTJES Bernadette ANAHM vzw - NVHVG vzw 

PICRON Frankie FFSB 
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SPODEN Doris Kleines Forum 

JADIN Noémie LCM-ANMC 

VAN DE WALLE Martine LCM-ANMC 

VAN KETS Katrien LCM-ANMC 

HELLEMANS Bertout LCM-ANMC 

DEGRYSE Elisabeth LCM-ANMC 

DEROITTE Elise LCM-ANMC 

JANSSENS Iris LCM-ANMC 

VAN HOUT Marc LCM-ANMC 

TOURNE Johan LCM-ANMC 

CANNELLA Laeticia De Flint 

CLAEYS Catherine Ligue Braille vzw - Brailleliga vzw 

MAGIS Michel Ligue Braille vzw - Brailleliga vzw 

BEAUSAERT Christine Ligue Braille vzw - Brailleliga vzw 

GERYL Maaike UNMS/NVMS 

DEBBAUT Peter UNMS/NVMS 

HUSDEN Yolande UNMS/NVMS 

ROMBAUTS Jokke UNMS/NVMS 

POLLENTIER Leen UNMS/NVMS 

WILMET Eric UNMS/NVSM 

HUSDEN Yolande UNMS/NVMS 

BEYERS Sophie VFG 

YALCIN Melis VFG 

VERWIMP Kris VFG 

NIESTEN Reinhart VFG 

Uitgenodigd 

 

LEENKNECHT An-Sofie EDF 

Secretariaat: Véronique Duchenne, Khadija Bensalah, Marjorie Berlanger, Olivier Magritte. 

Omwille van Corona vindt de vergadering virtueel plaats via Zoom.  

De Voorzitter, Pierre Gyselinck, stelt vast dat het quorum wordt bereikt: 12 lidorganisaties zijn 
aanwezig of geldig vertegenwoordigd. Hij verklaart de Algemene Vergadering voor geopend. Hij 
dankt de aanwezigen en vermeldt de verontschuldigden. Hij nodigt elke deelnemer uit zich voor te 
stellen. 

Alvorens over te gaan tot de agenda, geeft de Voorzitter het woord aan Khadija Bensalah van het 
secretariaat om de praktische regelingen toe te lichten die tijdens de vergadering per 
videoconferentie zullen worden gevolgd.  



   
 

4 
 

A. Dag orde van de gewone Algemene Vergadering (13.00 

uur - 14.45 uur): 

1.Goedkeuring van het verslag van de AV van 12/03/2020 

Pierre Gyselinck: Aangezien er geen opmerkingen zijn, wordt het verslag goedgekeurd. 

2.Leden: aansluitingen en uittredingen 2021 

Pierre Gyselinck: er waren geen ontslagnemingen of nieuwe kandidaturen. 

3. Presentatie van het Activiteitenverslag 2020 

➔ Document 03-Activiteitenverslag 2020 

Gisèle Marlière bedankt de leden van de Raad van Bestuur en het secretariaat voor het 

werk dat zij hebben verricht, met name het secretariaat, want het was een lange en 

zware klus. Zij presenteert het activiteitenverslag met een toelichting bij elk punt. Tot 

slot stipt zij aan dat het BDF veel werk verzet en dat het werk boeiend is, en zij bedankt 

nogmaals het secretariaat omdat het vaak onder tijdsdruk moet werken. 

Met betrekking tot de pandemie vraagt Daniel Antoine of er vragen zijn binnengekomen 

over de vaccinatie, aangezien sommige mensen aandoeningen hebben die niet 

compatibel zijn met deze vaccinaties. Weten we zeker dat deze mensen niet 

gestigmatiseerd worden als ze niet gevaccineerd worden? Met andere woorden, zij 

kunnen van de samenleving worden uitgesloten. 

Gisèle Marlière: Het eerste principe waarop alle overheden zich beroepen is dat 

vaccinatie gratis is. De behandelende arts is de eerste gesprekspartner die het beste kan 

zeggen dat het vaccin in de situatie van de patiënt niet kan worden toegediend. De 

NHRPH en het BDF hebben veel aandacht besteed aan het vraagstuk van de toegang tot 

zorg en vooral tot intensieve zorg.  

Wij zijn uitgegaan van een standpunt dat breed werd gesteund door personen met een 

handicap: een handicap mag geen reden zijn om een toelating af te wijzen. Handicap is in 

dit verband geen prioriteitscriterium, alleen co-morbiditeiten kunnen in aanmerking 

worden genomen voor prioritaire groepen. Wat het vaccinatiepaspoort betreft: de 

beleidsmakers willen dit niet opleggen en het niet tot een instrument voor uitsluiting en 

discriminatie maken.  

4. Goedkeuring van het activiteitenverslag 2020 

Pierre Gyselinck brengt het punt in stemming: het verslag wordt goedgekeurd. 

5. Presentatie van de rekeningen voor 2020 

➔ Document 05 VZW Interne balans 2020 
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Emilie De Smet presenteert de rekeningen voor 2020. Zij verontschuldigt zich voor de 

late indiening van de documenten. 

6. Indiening van het verslag van de commissaris van de rekeningen 2020 

➔ Document 06 Verslag Commissaris van de rekeningen 

Emilie De Smet presenteert het verslag van de Commissaris ter vervanging van de heer 

Philippart, die verontschuldigd is voor de vergadering, maar wel zijn verslag heeft 

opgestuurd.  

7. Goedkeuring van de rekeningen voor 2019 

Pierre Gyselinck brengt de punten 5 en 6 ter stemming: de rekeningen en het verslag van 

de Commissaris worden goedgekeurd.  

8. Kwijting aan de Commissaris 

De kwijting wordt aanvaard. 

9. Decharge van bestuurders 

De kwijting wordt aanvaard. 

10. Presentatie van het Actieplan 2021 

➔ Document 10 Actieplan 2021 

Gisèle Marlière geeft een toelichting ter vervanging van Veerle Van Den Eende, die 

verontschuldigd is. 

Gaetano Lonobile vraagt of het BDF een follow-up plant voor het Scan-instrument 
omdat het door veel mensen wordt betwist. 

Gisèle Marlière: Wij volgen het via een tussenpersoon aangezien het om een echt 
Belgisch dossier gaat. De NHRPH heeft er de leiding over. De raad heeft zich gericht tot 
Minister Lalieux, die van plan is de gemeenten te ondervragen. UNIA betwist formeel 
niet dat de PH zich in de gemeenten moeten laten registreren. De NHRPH heeft zich 
formeel over deze kwestie uitgesproken en is er geen voorstander van. Het BDF zal deze 
kwestie volgen als er een omzetting op Europees of internationaal niveau komt. 

Gaetano Lonobile: het autonoom gemeentebedrijf van Charleroi wil alle abonnementen 

voor PH afschaffen en het aantal parkeerplaatsen voor de PH verdubbelen om fraude te 

voorkomen. Dit voorbeeld moet van nabij worden gevolgd en er moet worden nagegaan 

hoe het kan worden uitgebreid tot andere gemeenten. 

Gisèle Marlière verzoekt Gaetano Lonobile alle informatie over dit onderwerp door te 

geven aan het BDF, dat zich tot NHRPH zal richten voor de noodzakelijke follow-up. 
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11. Presentatie van de begrotingsramingen voor 2021 

➔ Document 11 Begrotingsramingen 2021 

Emilie De Smet presenteer de begrotingsramingen voor 2021. 

12. Goedkeuring van het actieplan 2021 

Pierre Gyselinck brengt het punt in stemming: goedgekeurd. 

13. Goedkeuring van de begrotingsramingen voor 2021 

Pierre Gyselinck brengt het punt in stemming: goedgekeurd. 

14. Varia 

Geen varia. 

B. Informatief gedeelte (14.45 - 16.15 uur):  

o Europese Handicapstrategie 2021-2030, elementen van tevredenheid, teleurstellende 
punten, vooruitzichten voor actie... afstemming met European Disability Forum (EDF)  

▪ Thomas Dabeux: De Europese strategie is erop gericht de participatie en 
levenskwaliteit van personen met een handicap te bevorderen en het 
Verdrag inzake de rechten van personen met een handicap op Europees 
niveau te ondersteunen. Er zijn drie hoofdthema's geselecteerd: 
1. Rechten in de Unie: 2 specifieke projecten  

- European Disability Card (EDC) moet tegen 2023 tot alle lidstaten 
worden uitgebreid,  

- Zorgen voor deelname van de PH aan een inclusiever 
verkiezingsproces van 2023 

2. Autonomie: bevordering van zelfstandig leven en keuzes voor personen 
met een handicap 
3. Non-discriminatie en gelijke kansen: toegang tot de rechter, sport, 
gezondheid en werkgelegenheid.  

 

o Spreker: Ann Sofie Leenknecht (EDF), coördinator Mensenrechten  

➔ Document B – Presentatie EDF 

Ann Sofie Leenknecht presenteert de analyse van het EDF van de nieuwe Europese 

Handicapstrategie 2021-2030. Tijdens de zitting wordt een PowerPoint getoond. Dit wordt als 

bijlage bij dit verslag gevoegd. 

Helga Stevens bedankt Ann-Sofie voor haar presentatie. Wat de Europese verkiezingen betreft, wil 

het EDF een leidraad opstellen voor de verkiezingen van 2023. Maar het lijkt mij dat de 

verkiezingen pas in 2024 zullen plaatsvinden? 

Ann Sofie Leenknecht bevestigt dat dit een leidraad is om de lidstaten aan te moedigen de 

verkiezingen van 2024 toegankelijk te maken. 
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Daniel Antoine merkt op dat het Europees Parlement in deze strategie niet wordt genoemd. Hij 

vraagt welke rol het zou spelen om ervoor te zorgen dat de strategie overal toepasbaar is. 

Ann Sofie herinnert eraan dat de strategie een document van de Europese Commissie is, een 

voorstel van de Commissie waarbij het Parlement betrokken is. Het EDF zal de rol van het Europees 

Parlement moeten analyseren. 

Thomas Dabeux vraagt welk budget beschikbaar zou zijn voor de uitvoering van de strategie. 

Ann Sofie Leenknecht antwoordt dat er middelen zullen worden verstrekt in verband met de in de 

strategie geplande acties, maar dat er geen specifieke begroting voor de strategie is.  

Helga Stevens vraagt zich af wat de resultaten van de vorige strategie waren. Wil de Commissie 

werkelijk initiatieven nemen en deze in de toekomst uitvoeren? Zij vreest dat veel lidstaten zullen 

worden geblokkeerd vanwege de begrotingsimpact. 

Ann Sofie Leenknecht antwoordt dat deze strategie is gebaseerd op de vorige strategie (2010-

2020). In 2019 heeft een raadpleging plaatsgevonden. Het EDF heeft eraan deelgenomen. Het EDF 

zal zijn analyse van de strategie voortzetten. Maar het EDF is enigszins teleurgesteld over het feit 

dat de strategie voornamelijk initiatieven overneemt die al in gang zijn gezet, zoals het voorstel 

voor de richtlijn gelijke behandeling, die al 13 jaar bestaat. Er wordt geen melding gemaakt van de 

voorgestelde alternatieven om bijvoorbeeld discriminatie van personen met een handicap te 

voorkomen. Helaas is de echte reden dat er een politieke blokkade is.  

Gisèle Marlière spreekt over de mobiliteitskaart en de uitwisselingen die met andere landen 

hebben plaatsgevonden. Het doel van deze kaart was een kaart te hebben die het bewijs geeft van 

een handicap, omdat de betrokkenen niets anders hebben. Onze zorg is dat, als wij deze kaart 

willen koppelen aan alle instrumenten die er in elke staat zijn, zij vreest dat deze zich niet zullen 

willen aansluiten. Het doel van de kaart bestaat erin dat personen met een handicap in alle landen 

erkend worden, en de handicap te certificeren: er zal een discussie plaatsvinden over de criteria 

voor erkenning, die vervolgens de uitbreiding van de kaart zou kunnen blokkeren.  

Ann Sofie Leenknecht antwoordt dat deze uitbreiding veel werk en discussie zal vergen. 

Helga Stevens vraagt wat de visie van het EDF over de EDC is. Wij zouden graag een kaart zien die 

gelijke toegankelijkheid bevordert en PH steunt, en niet zozeer kortingen op toegangstickets. 

Ann Sofie Leenknecht antwoordt dat de EDC zal worden omgevormd tot een kaart voor PH. Het 

doel is te komen tot onmiddellijke en automatische erkenning met deze mobiliteitskaart. 

Helga Stevens begrijpt de redenering van het EDF, maar met haar ervaring denkt zij dat 

automatische erkenning een gevoelig punt is, omdat er een kwestie van nationale soevereiniteit 

is, aangezien het gekoppeld is aan de sociale zekerheid. Er moet voor alle betalingen een snelle 

formule tussen de landen komen.  

Einde van de AV. PG bedankt de deelnemers en de tolken. 


